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S zokásos őrjáratukat végez-
ték vasárnap az erdőben a 
Szentegyházi Közbirtokos-

sági Egyesület (SZKE) önkéntesei, 
amikor nagyobb mennyiségű fa 
vontatására utaló friss nyomokra 
lettek fi gyelmesek. Ezeket követve 
jutottak el egy kerítés nélküli ingat-
lanra, ahol öt köbméternyi fa került 
elő. Azonnal értesítették a ható-
ságokat, akik a helyszínre siettek. 
Volt egy heves szóváltás a terület 
tulajdonosával, azonban végül bi-
zonyítékok híján csak a faanyagot 
tudták elkobozni – tájékoztatta la-
punkat az egyesület vezetősége.

Kihasználták a helyzetet

A településen zajló csetepatét ki-
használva időközben mások is ki-
mentek az erdőre fát lopni, de ők 
még kevésbé voltak szerencsések, 
az SZKE tagjai ugyanis nemsokára 
visszamentek a Málnavész nevű 
terület közelébe terepszemlére. La-

punknak azt nyilatkozták, hogy 
már messziről lehetett hallani a 
traktorzúgást, így elindultak a zaj 
irányába. Látták is az elkövető-
ket, akik a helyszínen hagyták a 
két köbméternyi fát és eliszkoltak. 
Nagyjából sikerült beazonosítaniuk 
az egyik gyanúsítottat, aki felke-
resésükkor különösebb ellenkezés 
nélkül bevallotta tettét. „A dolog 
egyetlen szépsége talán az, hogy 
vita, fenyegetések és egyéb erősza-
kos reakciók nélkül megoldódott az 
ügy. Ez esetben egy olyan személy-
ről volt szó, aki tudomásunk szerint 
először vetemedett ilyesmire” – 
magyarázta a szervezet vezetőinek 
egyike. 

A lopott fát az SZKE tagjai a ha-
tóságokkal közösen elkobozták, az 
elkövető ugyanakkor 5000 lejes bír-
ságra is számíthat. A közbirtokos-
sági egyesületnél hangsúlyozták, a 
csendőrséggel, illetve a rendőrség-
gel való jó együttműködésnek kö-
szönhető a helyzet megoldása.

Nem szűnő lopások

Noha az SZKE tagjainak tapaszta-
latai szerint tavalyhoz képest idén 

csökkent a falopások száma, nekik 
is feltűnt, hogy ősszel többen men-
tek láncfűrészekkel az erdőbe, ahol 
teljes mértékben tilos a kitermelés. 
Ennek oka lehet az is, hogy önkén-
teseiknek a szokásosnál kevesebb 
idejük volt ellenőrizni, hiszen a 
termény betakarításával, illetve 
az állattartással voltak elfoglalva. 
Pozitívumként említették azonban, 
hogy e hónap elején együttműködé-
si szerződést kötöttek a Hargita Me-
gyei Csendőr-főkapitánysággal, és 
ennek köszönhetően kölcsönösen 
segíteni tudják egymást az erdő őr-
zésében, valamint a tolvajok kézre 
kerítésében. „Végre az erdő védel-
me lett a prioritás” – jelentették ki.

Döglődő, elhúzódó ügyek

Az SZKE vezetősége szerint a rend-
őrök és a csendőrök teszik a dolgu-
kat, a legtöbb falopással kapcso-
latos ügy az ügyészségi vizsgálat 
során vagy a bíróságon akad el. 
„Annyi ügy van, lassan táblázatot 
kell készítenünk, hogy követni tud-
juk. Például a korábban elkobzott, 
majd a megőrzött helyről ismét el-
tulajdonított szekerek esetében is 
mindegyre járjuk a törvényszéket, 
de megoldás nincs” – fogalmazott 
egyikük. Voltak olyan ügyek is, 
amelyekben a roma elkövetők azzal 
védekeztek, hogy megfagytak vol-
na télen, ha nem lopnak tűzifát. Az 
SZKE vezetősége szerint ilyenkor 
nekik kedvező döntéseket hoztak a 
bírók. A legnagyobb problémának 
viszont azt tartják, hogy több olyan 
eset kivizsgálása vagy megtárgya-
lása is folyamatban van, amelyek-
ről már jó ideje nem tudni semmit.

Ráfaragtak a fatolvajok
Ismét garázdálkodtak a szentegyházi erdőben

• Hét köbméternyi fát termelt ki illegálisan a szent-
egyházi erdőből két különböző csoport, amelyek 
ugyanazon a napon mentek lopni. Mindkét esetben 
beazonosították a gyanúsítottakat, a faanyagot pedig 
elkobozták. A Szentegyházi Közbirtokossági Egye-
sület vezetősége szerint sokat javult a rendőrök és 
csendőrök fellépése a tolvajokkal szemben, a korábbi 
elkövetők ügyei azonban el vannak akadva az igaz-
ságszolgáltatás magasabb szintjein.

K O V Á C S  E S Z T E R

B uboréksátor „nőtt” a székelyud-
varhelyi városi sportcsarnok 

mellé: a lefödés a teniszpályát védi, 
ugyanakkor lehetőséget biztosít ar-
ra, hogy az Iskolás Sportklub spor-
tolói és a bérletes hobbiteniszezők 
a téli időszakban is használják a 
pályát. A technológia Székelyföldön 
már elterjedt, Székelyudvarhelyen 
azonban ez az első ilyen sátor.

Egy magát megnevezni nem kívá-
nó támogató jóvoltából a székelyud-
varhelyi Iskolás Sportklub kezdemé-
nyezésére fedték be a teniszpályát, 
eddig ugyanis telente nagy gondot 
jelentett az edzések megtartása. „A 
nálunk sportoló fi atalok délelőtt is-
kolában vannak, így edzést csak a 
délutáni órákban tarthatunk nekik. 
Olyankor viszont a város összes 
sportfelülete foglalt, a sportcsarnok-
ban és a helyi iskolák sporttermei-
ben is egyfolytában edzések vannak, 
gyakorlatilag lehetetlen szabad felü-
letet találni” – magyarázta Bartus 
Attila, az ISK igazgatója.

Könnyen fel- és lehúzható

Az áldatlan állapot megoldására vá-
sárolták meg a „buboréksátrat”: a fö-

démet meleg levegőt befúvó rendszer 
tartja fent. Ehhez a gázt a sportcsar-
noktól vezették a helyszínre. A sátor 
előnye, hogy a befújt meleg levegővel 
a felület fűtése is megoldott, illetve jó 
idő esetén vagy a nyári időszakra le 
lehet engedni, majd a tél kezdetével 
ismét fel lehet fújni. „Használt sátor-
ról van szó, de jelenleg ez is nagysze-
rűen megfelel a célnak. A fenntart-
hatóságról pedig akkor tudunk majd 
beszélni, amikor megérkezik az első 
gázszámla” – mondta Bartus.

A pályát is védi

Egyébként a frissen lefedett pályát 
nemcsak az ISK sportolói, hanem 
azok a bérletesek is használhatják, 
akik nyári időszakban járnak a pá-
lyára teniszezni. „Fontos szempont 
volt, hogy a pálya kihasználtsága 
megsokszorozódik, hiszen korábban 
a téli, csapadékos időszakban telje-
sen kihasználatlan volt” – tette hoz-
zá az igazgató. Nem elhanyagolható 
az sem, hogy a lefödés a pályát is 
megvédi a téli fagyoktól. Mint meg-
tudtuk, eddig kövekkel, deszkákkal 
óvták a salakot és a festést, de a fagy 
így is minden évben tönkretette a pá-
lyafelületet.

Téliesítették  a teniszpályát

Szokatlan látvány, de hasznos 
a „buboréksátor”
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Az (X) szignóval el lá tott szö ve gek  fi ze-
tett rek lá mok, köz le mé nyek. A meg je lent 
írá sok nem fel tét  le nül a szerkesztőség 
vé le mé nyét tük   rö zik!
Szerkesztőségünk fenn tart ja a jo got, 
hogy a be ér ke zett le ve lek és más fé le írá-
sok közléséről dönt sön. Kéz ira to kat  nem 
őrzünk meg, és nem kül dünk vis  sza.
Hir de tés fel vé tel és ter jesz tés a szerkesz-
tőség címén hétköznap 8–16 óra között.
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Keresse a kakast! néven új játékot indítottunk pénteken,
amely egyszerű szabályzaton alapszik:

havonta összesen négy – hetente egy-egy – 
szelvényt közlünk lapunk valamely oldalán, amelyet ki 

kell vágni, betenni egy borítékba, és a hónap végén 
beküldeni szerkesztőségünkbe. Egy borítékban tehát 

négy számozott szelvénynek kell lennie. 
A beérkezett borítékok közül egyet kisorsolunk, 

a szerencsés nyertes pedig 300 lejt nyer. 
A második szelvényt mai lapszámunkban közöljük.

ÚJ JÁTÉK

KERESSÉK A KAKASOKAT!




